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§ 50 Anmälan av inkomna skrivelser

Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 6 mars 2024. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna.

Anmälningar 
• STK-2024-292-1 Förskolenämnden beslut 240124 § 7

• STK-2024-292-3 Avgifter för förskola fritidshem och annan pedagogisk
verksamhet i Malmö 

• STK-2024-256-1 Information om överenskommelse om kommunernas arbete
med krisberedskap och civilt försvar 2024–2026 

• STK-2024-256-2 Överenskommelse om kommunernas arbete med
krisberedskap och civilt försvar 2024–2026 

• STK-2023-1268-9 Malmö stads Risk-och sårbarhetsanalys 2023

• STK-2024-17-1 Protokoll Förbundsstyrelsen VA SYD 2024-01-26 

• STK-2023-908-5 Samrådsredogörelse Dp 5786 Brandnävan 1 m.fl. i Videdal i
Malmö 

• STK-2023-908-6 Planbeskrivning granskning Dp 5786 Brandnävan 1 m.fl. i
Videdal i Malmö 

• STK-2023-908-7 Plankarta granskning Dp 5786 Brandnävan 1 m.fl. i Videdal i
Malmö 

• STK-2023-908-4 Underrättelse om granskning Dp 5786 Brandnävan 1 m.fl. i
Videdal i Malmö 

• STK24217267 Information från SKR - Tillfällig avvikelse från dygnsvila 
under EU-valet 

• STK-2024-37-6 Protokoll KCS 240301 med bilaga 
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§ 51 Redovisning av delegationsbeslut 

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kapitlet § 37–40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 

   
Beslutsunderlag 

• Sammanställning delegationsbeslut KS 240306 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1. 
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§ 52 Remiss från Socialdepartementet - Utredningen om 
författningsberedskap inför framtida pandemier (SOU 2023:56) 

STK-2023-1497 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har beretts möjlighet att komma med synpunkter på utredningen om 
författningsberedskap inför framtida pandemier (SOU 2023:56). I slutbetänkandet av 
utredningen föreslås författningsförändringar i smittskyddslagen (2004:168). Utredningen 
föreslår en extraordinär åtgärd i form av flyttning för personer som bor i boendeformer 
som omfattas av socialtjänstlagen (SoL) samt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS). 
 
Utredningen har remitterats till funktionsstödsnämnden och hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden. 
 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden välkomnar författningsförändringsförslagen, men 
eftersöker ett mer utvecklat resonemang kring implementering och ansvar. Avseende 
smittbärarpenning vill nämnden framhålla att en övergripande utredning av 
socialförsäkringssystemet är välkommen, där vård- och omsorgspersonal ges goda 
förutsättningar att stanna hemma från arbete vid behov. 
 
Funktionsstödsnämnden instämmer i utredningens lagförslag kring smittskyddsåtgärder, 
framför synpunkter rörande tillämpningen samt betonar vikten av samverkan. Nämnden 
anser att utredningen saknar ett utvecklat resonemang kring hur personal i kommuner kan 
påverkas och anser att det är avgörande att föreslagen vägledningen från Socialstyrelsen är 
tydlig och finns på plats i god tid före ikraftträdande av lagstiftning. Avseende 
smittbärarpenningen instämmer nämnden i utredningens bedömningar. 
 
Stadskontoret har sammanställt ett förslag till yttrande och i detta framfört synpunkter på 
förslaget och föreslår att kommunstyrelsen yttrar sig i enlighet med förslaget. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Funktionsstödsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §75 Remiss från Socialdepartementet - 

Utredningen om författningsberedskap inför framtida pandemier (SOU 2023:56) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Remiss från Socialdepartementet - Utredningen 

om författningsberedskap inför framtida pandemier (SOU 2023:56) 
• Förslag till yttrande KSAU 240226 Remiss från socialdepartementet - Utredningen 

om författningsberedskap inför framtida pandemier (SOU 2023:56) 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240131 § 12 
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• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240129 § 2 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Remiss från Socialdepartementet - Utredningen om författningsberedskap inför 

framtida pandemier (SOU 2023:56) 
• Utredningen om författningsberedskap inför framtida pandemier (SOU 2023:56) 
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§ 53 Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Naturvårdsverkets skrivelse Minska risken att systemet med 
anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet 

STK-2023-1665 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har av Klimat- och näringslivsdepartementet bjudits in att lämna synpunkter på 
Naturvårdsverkets skrivelse Minska risken att systemet med anmälningsplikt utnyttjas för 
avfallsbrottslighet. Skrivelsen är Naturvårdsverkets slutredovisning av ett regeringsuppdrag. 
Uppdraget har handlat om att utreda möjligheten att minska riskerna för utnyttjande av 
systemet med anmälningspliktiga verksamheter gällande avfall. Naturvårdsverket föreslår i 
huvudsak tre regeländringar: Sänkt gräns för tillståndsplikt vid hantering av blandat bygg- 
och rivningsavfall eller lättare fraktioner och stoft; utökade krav vid anmälan av 
lagringsverksamhet samt att sortering av avfall ska ske på den plats där avfallet 
uppkommer. 
 
Kommunstyrelsen har översänt ärendet till miljönämnden och tekniska nämnden för 
yttrande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

   
Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §76 Remiss från Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Naturvårdsverkets skrivelse Minska risken att systemet 
med anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighe 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Naturvårdsverkets skrivelse Minska risken att systemet med anmälningsplikt 
utnyttjas för avfallsbrottslighet 

• Förslag till yttrande KSAU 240226 Remiss - Naturvårdsverkets skrivelse Minska 
risken att systemet med anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet 

• Tekniska nämnden beslut 240206 § 8 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Miljönämnden beslut 240125 § 14 med Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet - Naturvårdsverkets skrivelse 

Minska risken att systemet med anmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet 
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• Skrivelse Minska risken att systemet med anmälningsplikt utnyttjas för 
avfallsbrottslighet 
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§ 54 Utvärdering av finansverksamheten och riskhanteringen i Malmö 
stads kommunkoncern 2023 

STK-2024-250 
 
Sammanfattning 
I dokumentet Finansverksamheten och riskhanteringen i Malmö stads kommunkoncern 
2023 redogörs för viktigare händelser under året, hur Internbanken hanterat kommunens 
upp- och utlåning, samt hur de risker som därmed uppstår i finansverksamheten har 
hanterats. Den finansiella riskhanteringen bedöms som tillfredsställande. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Utvärdering av finansverksamheten och 
riskhanteringen i Malmö stads kommunkoncern 2023 och lägger den till 
handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Stadsrevisionen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §82 Utvärdering av finansverksamheten och 

riskhanteringen i Malmö stads kommunkoncern 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Utvärdering av finansverksamheten och 

riskhanteringen i Malmö stads kommunkoncern 2023 
• Finansverksamheten och riskhanteringen i Malmö stads kommunkoncern 2023 v5 
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§ 55 Förslag på utveckling av Jobbpakt samt fördelning av 
Jobbpaktsmedel 2024 

STK-2024-291 
 
Sammanfattning 
I budget 2017 fick kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med berörda nämnder 
genomföra en Jobbpakt med Malmöborna. Jobbpaktsmedlen har använts till bland annat 
yrkesutbildningar, sommarjobb för unga och matchningsinsatser. Efter dialog med berörda 
förvaltningar föreslår nu stadskontoret ett nytt upplägg för satsningen. Det nya förslaget 
har ett större fokus på utveckling och medel för ordinarie löpande verksamhet bryts ut och 
fördelas i stället på ram. Satsningen får också ett nytt namn - Strategiska jobbsatsningar. I 
förslaget ingår även nya rutiner för ärendehandläggning och uppföljning. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag om nytt upplägg för Strategiska 
jobbsatsningar i enlighet med förslag i ärendet. 
  

2. Kommunstyrelsen tilldelar arbetsmarknads- och socialnämnden 9 000 000 kronor 
årligen 2024 - 2026 för Ung i sommar från kommunstyrelsens anslag till 
förfogande inom finansiering. 
  

3. Kommunstyrelsen tilldelar kommunstyrelsen 500 000 kronor årligen 2024–2026 
för Ung i sommar från kommunstyrelsens anslag till förfogande inom 
finansiering. 
  

4. Kommunstyrelsen överför 4 900 000 kronor årligen 2024–2026 från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering till kommunstyrelsen. 
  

5. Kommunstyrelsen beviljar Tillväxt Malmö och Level 4 900 000 kronor årligen i 
enlighet med ingångna avtal (STK-2023-1150, STK-2023-1149) 2024–2026 med 
finansiering från kommunstyrelsens ram. 
  

6. Kommunstyrelsen tilldelar arbetsmarknads- och socialnämnden 13 056 000 
kronor 2024 från kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för 
Strategiska jobbsatsningar. 
  

7. Kommunstyrelsen tilldelar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 6 912 000 
kronor 2024 från kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för 
Strategiska jobbsatsningar. 
  

8. Kommunstyrelsen tilldelar funktionsstödsnämnden 4 096 000 kronor 2024 från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för Strategiska 
jobbsatsningar. 
  

9. Kommunstyrelsen tilldelar kommunstyrelsen 1 536 000 kronor 2024 från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för Strategiska 
jobbsatsningar. 
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10. Kommunstyrelsen inarbetar i beredningen av kommunstyrelsens budgetar för 
2025 och 2026, avseende kommunstyrelsens anslag till förfogande inom 
finansiering, fördelning av medel för Strategiska jobbsatsningar till nämnder 
enligt fördelning som redogörs för i ärendet. 
  

11. Kommunstyrelsen uppmanar arbetsmarknads- och socialnämnden, gymnasie- 
och vuxenutbildningsnämnden och funktionsstödsnämnden att i stadens 
ordinarie uppföljningssystem samt i årsanalys återrapportera hur de använt 
medlen från Strategiska jobbsatsningar och Ung i sommar. 
  

12. Kommunstyrelsen uppmanar Tillväxt Malmö och Level att årligen återrapportera 
hur de använt medlen i enlighet med avtal (STK-2023-1150, STK-2023-1149). 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut med revideringen att punkt 10 ska ändras till följande: 

10. Kommunstyrelsen inarbetar i beredningen av kommunstyrelsens budgetar för 2025 
och 2026, avseende kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering, 
fördelning av medel för Strategiska jobbsatsningar till nämnder enligt fördelning 
som redogörs för i ärendet. 

 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet ska återremitteras till stadskontoret för att utvärdera 
Ung i Sommar i relation till Institutet för arbetsmarknads- och utbildningspolitisk 
utvärderings (IFAU:s) utvärdering av kommunala sommarjobb (IFAU 2024:5) och 
återkomma med lämpliga förslag på förändringar samt att redogöra för vad ”Strategiska 
jobbsatsningar” innebär. Anton Sauer (C) och Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena 
Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Anders Skans (V) yrkar avslag på att kommunstyrelsen ska bevilja Tillväxt Malmö och 
Level 4 900 000 kronor i anslag. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
till stadskontoret och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter 
proposition på bifall till Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) förslag till beslut mot bifall till 
Anders Skans (V) förslag till beslut finner att kommunstyrelsen bifaller Katrin Stjernfeldt 
Jammehs (S) reviderade förslag till beslut. 
 
Protokollsanteckning 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M), Anton Sauer (C), Magnus Olsson (SD) och Anders 
Olin (SD) deltar inte i beslutet att bifalla Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) reviderade förslag 
till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet att 
avgöra ärendet idag istället för att återremittera det till stadskontoret och avser lämna in en 
gemensam skriftlig reservation, bilaga 3. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet att avgöra ärendet 
idag istället för att återremittera det till stadskontoret och avser lämna in en skriftlig 
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reservation, bilaga 4. 
 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Tillväxt Malmö 
Level 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv, Innovation och utveckling 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Ekonomisk styrning 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §87 Förslag på utveckling av Jobbpakt samt 

fördelning av Jobbpaktsmedel 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Förslag på utveckling av Jobbpakt samt 

fördelning av Jobbpaktsmedel 2024 
• PM Utveckling av jobbpakt nytt upplägg 6 februari 2024 
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§ 56 Fördelning av medel - Ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt 
utsatta områden och lokal utveckling 

STK-2024-124 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har i budget 2024 avsatt medel till kommunstyrelsens förfogande där 
kommunstyrelsen under året kan överföra kommunbidrag till nämnder efter särskilt beslut. 
Totalt 15 000 000 kronor har avsatts för ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt 
utsatta områden och lokal utveckling (STK-2023-1590). Av dessa medel har 
kommunstyrelsen i detta ärende valt att avsätta 8 500 000 kronor att överföra i 
kommunbidrag till nämnder efter särskilt beslut. Resterande medel fördelas i separat ärende 
avseende lokal utveckling och områdeslyft (STK-2023-137). 
 
Stadskontoret har informerat alla stadens förvaltningar att de kan inkomma med 
ansökningar där de beskriver förslag på insatser som de önskar medel för att fortsätta 
bedriva eller utöka i syfte att bidra till ovan nämnda målsättning. 
 
Sammanfattningsvis föreslås arbetsutskottet föreslå kommunstyrelsen anta fördelningen av 
medel så som det presenteras i aktuellt ärende. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen tilldelar 8 500 000 kronor fördelat till arbetsmarknads- och 
socialnämnden, fritidsnämnden, funktionsstödsnämnden, förskolenämnden, 
grundskolenämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, kulturnämnden 
samt tekniska nämnden för 2024 i enlighet med uppställningen i ärendet med 
finansiering från kommunstyrelsens anslag till förfogande. 
  

2. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att säkerställa att nämnderna i 
årsanalysen redovisar tilldelade medel från kommunstyrelsen. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet ska återremitteras till stadskontoret för att remittera 
ansökningarna till berörda nämnder för yttrande. Anton Sauer (C) instämmer i Helena 
Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i första hand i Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
I andra hand yrkar Magnus Olsson (SD) avslag. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
till stadskontoret och finner att ärendet ska avgöras idag. Ordföranden ställer därefter 
proposition på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet att 
avgöra ärendet idag istället för att återremittera det till stadskontoret och avser lämna in en 
gemensam skriftlig reservation, bilaga 6. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 7. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie-och vuxenutbildningsnämnden 
Kulturnämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §77 Fördelning av medel - Ökad trygghet och 

stärkt delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Fördelning av medel - Ökad trygghet och stärkt 

delaktighet i socialt utsatta områden och lokal utveckling 
• Arbetsmarknads- och socialförvaltningens ansökan 
• Fastighets- och gatukontorets ansökan 
• Fritidsförvaltningens ansökan 
• Funktionsstödsförvaltningens ansökan 
• Förskoleförvaltningens ansökan 
• Grundskoleförvaltningens ansökan 
• Grundskoleförvaltningens ansökan (sammanfattning PI och GrF)) 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningens ansökan 
• Kulturförvaltningens ansökan 
• Pedagogisk Inspiration Malmö (Grundskoleförvaltningen)ansökan 
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§ 57 Ansökan från fritidsförvaltningen om bidrag för Innebandy VM 
Herrar 2024 

STK-2021-1320 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fattade den 10 november 2021 i § 383 (STK-2021-1320) ett 
inriktningsbeslut om att bevilja stöd till Innebandy VM herrar i Malmö 2024. Stadskontoret 
återkommer nu med förslag om att kommunstyrelsen beviljar fritidsnämnden 3 800 000 
kronor i enlighet med inriktningsbeslut. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar fritidsnämnden 3 800 000 kronor för genomförandet 
av Innebandy VM herrar 2024 från kommunstyrelsens anslag för projekt och 
utredningar 2024. 

Beslutet skickas till  
Fritidsnämnden 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240219 § 68 Ansökan från fritidsförvaltningen om bidrag 

för Innebandy VM Herrar 2024 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Ansökan från fritidsförvaltningen om bidrag för 

Innebandy VM Herrar 2024 
• Beslut KS 230118 §12 
• Ansökan från fritidsförvaltningen om bidrag för Innebandy VM Herrar 2024 
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§ 58 Stadionområdets fortsatta utveckling 

STK-2023-1302 
 
Sammanfattning 
Detta informationsärende syftar till att informera kring framdrift av utvecklingen av 
stadionområdet med hänvisning till det beslut som togs i kommunfullmäktige den 31 mars 
2022 (STK-2021-864). Informationsärendet är också förberedande information att inför 
kommande ärenden som rör stadionområdets fortsatta utveckling i enlighet med tidigare 
beslut. Som underlag har stadskontoret tagit fram en lägesrapport. Stadskontoret föreslår 
kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen godkänna rapporten och lägga 
den till handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

   
Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 8. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §78 Stadionområdets fortsatta utveckling 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Stadionområdets fortsatta utveckling 
• Lägesrapport stadionområdet 
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§ 59 Årsredovisning 2023 finskt förvaltningsområde 

STK-2023-1709 
 
Sammanfattning 
Malmö stad är sedan 1 februari 2015 en del av det finska förvaltningsområdet och tar emot 
ett årligt stadsbidrag på 1 980 000 kronor för insatser som utgår från Lag (2009:724) om 
nationella minoriteter och minoritetsspråk. I detta ärende redovisar stadskontoret hur 
statsbidraget fördelats och använts under 2023. Stadskontorets bedömning är att arbetet 
med finskt förvaltningsområde och de sverigefinska Malmöbornas rättigheter fortsätter att 
utvecklas. På samtliga ansvariga förvaltningar finns ett etablerat arbete utifrån den 
sverigefinska minoritetens lagstadgade rättigheter och stadskontorets samverkan med dessa 
förvaltningar fungerar väl. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Årsredovisning 2023 finskt förvaltningsområde. 

Beslutet skickas till  
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Servicenämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, Kommunikationsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §81 Årsredovisning 2023 finskt 

förvaltningsområde 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 - Årsredovisning 2023 finskt förvaltningsområde 
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§ 60 Genomlysning av Malmöandan 

STK-2023-1317 
 
Sammanfattning 
Den 13 juli 2023 inkom Malmö Idrottsföreningars samorganisation (MISO) med en 
skrivelse till kommunstyrelsen om en begäran att befrias från ansvar kring fortsatt 
samordning av Malmöandan. Med anledning av det inkomna ärendet gav 
kommunstyrelsens arbetsutskott stadskontoret i uppdrag att genomföra en genomlysning 
av Malmöandans styrnings- och ledningsstruktur samt återkomma med förslag på hur 
samarbetet ska se ut framöver. 
 
Genomlysningen betonar att en stor del av arbetet inom Malmöandan är väl genomfört 
och att samverkan mellan Malmö stad och civilsamhället är värdefullt. Samtidigt visar den 
på ett starkt behov av förändringar och föreslår en omstart av överenskommelsen, då flera 
av principerna i denna inte efterföljs och förtroendet mellan parterna är skadat. 
 
Stadskontoret bedömer att ett omtag av överenskommelsen i nuläget inte är aktuellt. 
Strukturen kring hållbar lokal utveckling håller på att arbetas fram inom ”Uppdrag budget 
2023 – Definiera och starta ett långsiktigt och strategiskt områdeslyft i Malmös 
socioekonomiskt svaga delar” (STK-2023-137). Stadskontorets förslag är att avveckla 
Malmöandan i dess nuvarande form och framöver kanalisera det strategiska samarbetet 
med civilsamhället genom ovan nämnda budgetuppdrag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten från genomlysningen av Malmöandan. 
  

2. Kommunstyrelsen upphäver beslut om samarbetsplan för Malmöandan för 
perioden 2021–2026 för återstoden av perioden från och med år 2024. 
  

3. Kommunstyrelsen upphäver beslut om årligt bidrag om 1 000 000 kronor från 
kommunstyrelsens anslag för stadigvarande medlemsavgifter för samordningen 
av Malmöandan från och med år 2024 till och med år 2026. 
  

4. Kommunstyrelsen beviljar Malmö Ideella finansiering upp till 250 000 kronor år 
2024 för administrativa och personella kostnader i samband med avvecklingen av 
Malmöandan med finansiering från kommunstyrelsens anslag för stadigvarande 
medlemsavgifter. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut med revideringen att punkt 4 ska ändras till följande: 

4. Kommunstyrelsen beviljar Malmö Ideella finansiering upp till 250 000 kronor år 
2024 för administrativa och personella kostnader i samband med avvecklingen av 
Malmöandan med finansiering från kommunstyrelsens anslag för stadigvarande 
medlemsavgifter. 
 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på punkt 4 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

19



 

 

 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) reviderade förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 9. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 10. 

Beslutet skickas till  
Malmöandan 
Malmö Ideella 
Malmö Idrottsföreningars samorganisation (MISO) 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240212 § 63 med särskilt yttrande (M) Genomlysning av 

Malmöandan 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240212 Genomlysning av Malmöandan 
• Genomlysning Malmöandan slutrapport 1.0 
• Beslut KSAU 231023 § 491 Begäran om att befria Malmö idrottsföreningars 

samorganisation (MISO) från ansvar för samordning (STK-2023-1061-23) 
• Beslut KS 210113 § 11 med reservation (SD) och särskilt yttrande (M+C) (STK-

2023-1061-10) 
• Samarbetsplan Överenskommelse Malmöandan (STK-2023-1061-11) 
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§ 61 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 

STK-2023-1767 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om godkännande av förvärv av fastigheten 
Koljan 10 till en köpeskilling om 11 mnkr samt tillkommande stämpelskatt om 165 tkr. 
Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna 
förvärvet av fastigheten, uppdra åt servicenämnden att förvalta den samt upplåta den till 
funktionsstödsnämnden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 till en 
beräknad bruttoutgift om 11 mnkr samt tillkommande stämpelskatt om 165 tkr. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden att förvalta fastigheten Malmö 
Koljan 10 och att upplåta denna till funktionsstödsnämnden. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240219 § 69 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Förvärv av fastigheten Malmö Koljan 10 
• Förhandsbesked - Beslut FSN 231127 (§125)  Överenskommelse gällande 

förhyrning av LSS-bostad på Tegnérgatan 68 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 309 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Köpeavtal Koljan 10 
• Koljan 10 bilaga 6.1 
• Koljan 10 bilaga 7.1 
• Koljan 10 nämndskarta 
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§ 62 Statsbidrag för att minska andelen timanställningar inom 
kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 2023 

STK-2024-195 
 
Sammanfattning 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har ansökt om ett generellt statsbidrag för att minska 
andelen timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre. 
Nämnden uppger att hälsa-, vård- och omsorgsnämnden och funktionsstödsnämnden 
uppfyller de båda villkor som är förenade med statsbidraget och äskar om tilläggsbudget 
om 16 000 000 kronor under 2024. Funktionsstödsnämnden äskar om tilläggsbudget á 
500 000 kronor under 2024.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige tilldelar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
16 000 000 kronor i tilläggsbudget för år 2024, med finansiering från det 
förväntade statsbidraget för att minska andelen timanställningar inom 
kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre. 
  

2. Kommunfullmäktige tilldelar funktionsstödsnämnden 500 000 kronor i 
tilläggsbudget för år 2024, med finansiering från det förväntade statsbidraget för 
att minska andelen timanställningar inom kommunalt finansierad vård och 
omsorg om äldre 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §83 Statsbidrag för att minska andelen 

timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 
2023 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Statsbidrag för att minska andelen 
timanställningar inom kommunalt finansierad vård och omsorg om äldre för år 
2023 

• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240131 § 1 Särskilt yttrande (SD) 
• Tjänsteskrivelse hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240219 § 16 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
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§ 63 Motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads 
lokalbehov 

STK-2023-762 
 
Sammanfattning 
John Roslund (M) och Tony Rahm (M) inkom den 23 mars 2023 med en motion om 
Malmö stads lokalbehov. I motionen föreslås att servicenämnden får i uppdrag att utreda 
nyttjandegraden av Malmö stads samtliga möteslokaler i syfte att minska outnyttjad 
lokalyta. Arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, grundskolenämnden och 
servicenämnden har inkommit med yttranden i ärendet. 
 
Stadskontoret föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till det 
arbete som redan sker på området i staden.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) 
om Malmö stads lokalbehov. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes 
(M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240226 §88 med muntlig reservation (M) Motion av John 

Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads lokalbehov 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240226 Motion av Johm Roslund (M) och Tony Rahm 

(M) om Malmö stads lokalbehov 
• Fritidsnämnden beslut 231026 § 156 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från fritidsnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231026 § 308 med muntlig Reservation 

(M) 
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 231025 § 165 med Reservation (M) och muntlig 

Reservation (SD) 
• Remissvar från grundskolenämnden 
• Servicenämnden beslut 230927 § 84 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från servicenämnden 
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• Motion av John Roslund (M) och Tony Rahm (M) om Malmö stads lokalbehov 
(tillgänglighetsanpassad version) 
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§ 64 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda 
farliga cykelplatser 

STK-2023-763 
 
Sammanfattning 
Tony Rahm (M) och John Roslund (M) har inkommit till kommunfullmäktige med en 
motion om att åtgärda farliga cykelplatser. Ärendet har remitterats till tekniska nämnden. 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att anse motionen vara besvarad. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om 
att åtgärda farliga cykelplatser besvarad med hänvisning till vad som redovisas i 
ärendet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Tobias Petersson (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Tobias Petersson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240219 § 70 med muntlig reservation (M) Motion av Tony 

Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda farliga cykelplatser 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund 

(M) om att åtgärda farliga cykelplatse 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 285 med muntlig Reservation (M) och 

Reservation (V) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att åtgärda farliga 

cykelplatser (tillgänglighetsanpassad version) 
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§ 65 Motion av John Roslund (M) - Malmö stads förvaltningar bör bereda 
gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen 

STK-2023-880 
 
Sammanfattning 
John Roslund (M) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att Malmö stad bör bereda 
gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen och yrkar att Malmö stad tar fram 
riktlinjer till sina 14 förvaltningar om att säkerställa att även personer med intellektuell 
funktionsnedsättning om möjligt ska beredas plats i organisationen. 
 
Tekniska nämnden, fritidsnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, 
arbetsmarknads- och socialnämnden samt funktionsstödsnämnden har yttrat sig angående 
motionen. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden föreslår att motionen ska bifallas. 
Övriga nämnder föreslår att kommunfullmäktige ska anse motionen besvarad. 
 
Stadskontorets bedömning är att det pågår många insatser för att bereda plats i 
organisationen för gymnasiesärskolans studenter i Malmö stad, vilket också framgår av 
remissinstansernas yttranden. Stadskontoret delar också, utifrån ett arbetsgivarperspektiv, 
bedömningen från funktionsstödsnämnden om att Malmö stads arbete med inkludering, 
oavsett diskrimineringsgrund, bör ske sker inom ordinarie processer och inte i separata 
spår. Förslaget är därför att motionens yrkande anses besvarat. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av John Roslund (M), om att Malmö stads 
förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen, 
besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes 
(M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240205 §55 Motion av John Roslund (M) - Malmö stads 

förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240205 Motion av John Roslund (M) - Malmö stads 

förvaltningar bör bereda gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen 
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• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231026 § 309 med muntlig Reservation 
(M) 

• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 231026 § 155 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från fritidsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 231127 § 122 med Reservation (M+C) 
• Remissvar från funktionsstödsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231027 § 167 med Särskilt 

yttrande (V) 
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231026 § 218 med muntlig Reservation (M) 
• Remissvar från tekniska nämnden 
• Motion John Roslund (M) - Malmö stads förvaltningar bör bereda 

gymnasiesärskolans studenter plats i organisationen (tillgänglighetsanpassad 
version) 
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§ 66 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- 
och klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös 
miljöprogram 

STK-2023-1141 
 
Sammanfattning 
Ärendet gäller en motion som föreslår att kommunstyrelsen engagerar en extern miljö- och 
klimatkommission för halvtidsuppföljning av stadens miljöprogram. 
 
Motionen lyfter att sedan Malmös stads nuvarande miljöprogram antogs har 
förutsättningarna förändrats och läget förvärrats vad gäller miljö- och klimatutvecklingen. 
Vidare menar motionärerna att staden bör säkerställa så effektiva och ändamålsenliga 
insatser som möjligt under återstoden av programperioden för att nuvarande program ska 
kunna ge ett bättre utfall än det förra. 
 
Miljönämnden, tekniska nämnden och stadsbyggnadsnämnden har inkommit med 
remissvar. Nämnderna uttrycker en oro för att en halvtidskommission skulle ta resurser 
från det pågående arbetet med miljöprogrammets genomförande. Och även om Malmö 
stads miljöprogram utformades för ett antal år sedan sker kontinuerliga förändringar och 
uppdateringar i stadens arbete med att verkställa programmet. Miljöförvaltningen arbetar 
dessutom löpande med att ta in extern expertis och forskning i arbetet med och 
uppföljningen av miljöprogrammet. 
 
Med beaktande av nämndernas yttrande samt vad som i övrigt redovisas i ärendet är 
förslaget att motionen avslås. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) 
om extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av stadens 
miljöprogram. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240212 § 61 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie 

Nyman (C) om extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av 
Malmös miljöprogram 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240212 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman 
(C) om extern miljö- och klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös 
miljöprogram 

• Miljönämnden beslut 231214 § 202 med Särskilt yttrande (V) 
• Remissvar miljönämnden 
• Tekniska nämnden beslut 231214 § 286 § Särskilt yttrande (C) och (V) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231214 § 323 med Reservation (C) och Särskilt 

yttrande (V) 
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden 
• Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om extern miljö- och 

klimatkommission för halvtidsuppföljning av Malmös miljöprogram 
(tillgänglighetsanpassad version) 
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§ 67 Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska inte tvingas ange 
papperslösa 

STK-2023-1444 
 
Sammanfattning 
Ett Malmöinitiativ har publicerats som uppmanar Malmö stad att fatta beslut om att 
Malmö stads samtliga nämnder och förvaltningar ska kommunicerar ut till anställda i 
Malmö stad att de inte förväntas lyda under plikten att anmäla papperslösa personer vid ett 
eventuellt införande av en ny angiverilag. 
 
Initiativet har nått över 100 röster och har därför överlämnats till kommunstyrelsen för 
hantering. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen anser Malmöinitiativet om att Malmö stads anställda inte ska 
tvingas ange papperslösa besvarat med hänvisning till vad som redovisas i 
ärendet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag på Malmöinitiativet. Anton Sauer (C) och Magnus Olsson 
(SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till Malmöinitiativet. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 11. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 12. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 13. 
 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 14. 

Beslutet skickas till  
Malmöinitiativet 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240304 § 94 med reservation (M) Malmöinitiativet - 

Malmö stads anställda ska inte tvingas ange papperslösa 
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till besvarande KS 240306 

Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska inte tvingas ange papperslösa 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Malmöinitiativet - Malmö stad anställda ska inte 

tvingas ange papperslösa 
• Förslag till besvarande KSAU 240304 Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska 

inte tvingas ange papperslösa 
• Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska inte tvingas ange papperslösa 
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§ 68 Forum för demokrati och mänskliga rättigheter - Rapport 7 Röster 
från området Bellevuegården och Lorensborg 

STK-2023-1530 
 
Sammanfattning 
Den 19 december 2019 beslutade kommunfullmäktige att inrätta Forum för demokrati och 
mänskliga rättigheter. Det beslutades under våren 2023 att forumets inriktning ska vara en 
geografiskt inriktad dialog. Ambitionen var att dialogen skulle genomföras i samverkan 
med pågående samverkansarbeten i lokalområdet och knytas till befintliga områdesteam 
inom ramen för CTC-arbetet (Communities That Care), bidra till utveckling av området 
samt vara ett inslag i den ordinarie verksamheten. 
 
Under hösten 2023 har två dialoger och ett antal möten genomförts med boende och 
aktörer i Bellevuegården och Lorensborg. Resultaten från dessa möten och dialoger 
sammanfattas i den bifogade rapporten. Stadskontoret ser rapporten som en viktig del i det 
fortsatta arbetet och rapporten kommer att användas som ett underlag för diskussioner om 
områdets utveckling och för att ta fram åtgärdsförslag i syfte att utveckla Bellevuegården 
och Lorensborg. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Rapport 7 - Röster från området Bellevuegården 
och Lorensborg och lägger den till handlingarna. 
  

2. Kommunstyrelsen skickar Rapport 7 – Röster från området Bellevuegården och 
Lorensborg till samtliga nämnder att beakta i det fortsatta utvecklingsarbete. 

   
Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 15. 

Beslutet skickas till  
Forum för demokrati och mänskliga rättigheter 
Samtliga nämnder 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240304 § 95 Forum för demokrati och mänskliga 

rättigheter - Rapport 7 Röster från området Bellevuegården och Lorensborg 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240219 Forum för demokrati och mänskliga rättigheter - 

Rapport 7 Röster från området Bellevuegården och Lorensborg 
• Rapport KSAU 240304 Forum för demokrati och mänskliga rättigheter 

 
  

32



 

 

§ 69 Besvarande av nämndinitiativ av Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt 
(M) om att höja den civila beredskapen i Malmö 

STK-2024-347 
 
Sammanfattning 
Med bakgrund av det försämrade säkerhetsläget i Sverige och Europa har Helena Nanne 
(M) och Håkan Fäldt (M) inkommit med ett nämndinitiativ om att höja den civila 
beredskapen i Malmö. Kommunstyrelsen gav den 7 februari 2024 stadskontoret i uppdrag 
att bereda initiativet. 
 
Stadskontoret ser att det finns ett behov av att förstärka kontinuerliga 
kommunikationsinsatser i syfte att stärka Malmöbornas beredskap (förslag 1). 
Stadskontoret ser även att det finns behov av att genomföra en genomlysning av 
Malmöbornas beredskap med särskilt fokus på utsatta grupper som riskerar att inte klara 
sig själva i händelse av kris eller höjd beredskap (förslag 5). Stadskontoret föreslår därför att 
dessa delar av nämndinitiativet ska bifallas. 
 
Stadskontoret ser att stadens arbete redan idag ligger i linje med initiativtagarnas ambitioner 
avseende formerna för krav på föreningar och organisationer med syftet att stärka 
Malmöbornas beredskap (förslag 2), att genomföra en översyn av stadens arbete med 
cybersäkerhet med återrapportering till kommunstyrelsen (förslag 6) samt att bjuda in VA 
SYD, Sydvatten, Räddningstjänsten Syd och Eon i syfte att informera sig om respektive 
verksamhets arbete med beredskap (förslag 7). 
 
Stadskontoret anser däremot att staden inte bör gå vidare med förslagen som handlar om 
att initiera ett samarbete med Frivilliga Resursgruppen i syftet att teckna avtal med frivilliga 
försvarsorganisationer (förslag 3) och ett uppdrag till stadskontoret att etablera 
trygghetspunkter (förslag 4). 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen bifaller första yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M) om att uppdra åt stadskontoret att genomföra kontinuerliga 
kommunikationsinsatser i syfte att stärka Malmöbornas beredskap med 
utgångspunkt i MSB:s information. 
  

2. Kommunstyrelsen anser andra yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M), om att uppdra åt stadskontoret att i samråd med berörda 
förvaltningar utreda formerna för krav på att föreningar och organisationer som 
får bidrag av Malmö stad ska verka för att stärka Malmöbornas beredskap, 
besvarat med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 
  

3. Kommunstyrelsen avslår tredje yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M) om att uppdra åt stadskontoret att initiera ett samarbete 
med Frivilliga Resursgruppen i syfte att teckna avtal med frivilliga 
försvarsorganisationer. 
  

4. Kommunstyrelsen avslår fjärde yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M) om att uppdra åt stadskontoret att etablera 
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trygghetspunkter. 
  

5. Kommunstyrelsen bifaller femte yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M) om att uppdra åt stadskontoret att genomföra en 
genomlysning av Malmöbornas beredskap med särskilt fokus på utsatta grupper 
som riskerar att inte klara sig själva i händelse av kris eller höjd beredskap. 
  

6. Kommunstyrelsen anser sjätte yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M), om att uppdra åt stadskontoret att i samråd med 
serviceförvaltningen genomföra en översyn av stadens arbete med cybersäkerhet 
och återrapportera detta till kommunstyrelsen, besvarat med hänvisning till vad 
som redovisas i ärendet. 
  

7. Kommunstyrelsen anser sjunde yrkandet i nämndinitiativ av Helena Nanne (M) 
och Håkan Fäldt (M), om att bjuda in VA SYD, Sydvatten, Räddningstjänsten 
Syd och Eon i syfte att informera sig om respektive verksamhets arbete med 
beredskap, besvarat med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

   
Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. Anton Sauer (C) och Magnus Olsson 
(SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 16. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 

Beslutet skickas till  
Helena Nanne (M) 
Håkan Fäldt (M) 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240304 § 96 med muntlig reservation (M) besvarande av 

nämndinitiativ av Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) om att höja den civila 
beredskapen i Malmö 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240304 Besvarande av nämndinitiativ från Helena Nanne 
(M) och Håkan Fäldt (M) om att höja den civila beredskapen i Malmö 

• Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) om att höja den civila 
beredskapen i Malmö (tillgänglighetsanpassad version) 
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• Beslut §49 KS Nämndinitiativ från Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) om att 
höja den civila beredskapen i Malmö 
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Bilaga 1      
       
   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 3. Redovisning av delegationsbeslut 
 
Kommunstyrelsen får vid varje sammanträde redovisat för sig beslut som har tagits på delegation. 
Bland delegationsbesluten framkommer ansökningar som rör Southern Sweden Circus Festival 
2024, Eldfest och Nowruz samt Malmö Pride. 
 
Vi vill med detta särskilda yttrande påtala att vi ej hade beviljat projekten några ekonomiska 
medel i det fall vi hade varit representerade i KSAU. 

 
 
Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 



   

Bilaga 2        
         
  

Särskilt yttrande 
 

Ärende 5. Remiss från Naturvårdsverket om att minska risken att systemet 
medanmälningsplikt utnyttjas för avfallsbrottslighet 
 

Vi instämmer med yttrandet, särskilt att det behövs ytterligare åtgärder då avfalls brottslighet är 
ett växande problem. Det behövs till exempel en administrativåtgärd/sanktion kopplat till bygg- 
och rivningsavfall som inte sorterats på plats för att kunna få effekt i tillsynen. Och att det finns 
skäl att se över sexveckorsregeln för anmälan av miljöfarlig verksamhet. Men vi inkommer med 
detta särskilda yttrande eftersom detta berör en bransch som dras medstora problem som 
avfallsbranschen, med stor påverkan av kriminella element, som inte bara undergräver samhället 
utan även utnyttjar människor. Och att detta, som vi under senaste månaderna kunnat se flera 
mycket allvarliga exempel på, inte får en högre prioritet är allvarligt. En bransch som dras med så 
stora problem som avfallsbranschen, med stor påverkan av kriminella element, som inte bara 
undergräver samhället utan även utnyttjar människor. Och att detta, som vi under senaste 
månaderna kunnat se flera mycket allvarliga exempel på, inte får en högre prioritet är allvarligt. 
Dessa oseriösa aktörer medför också stor miljöskada – dessa aspekter behöver åtgärdas och 
stoppas. Det kan vi bara lyckas med om Miljöförvaltningen för utökade befogenheter samt om 
miljötillsyn och stävjande av miljöbrottslighet prioriteras högre än vad som görs idag. Vi hade 
velat minska effektivitetskravet på Miljöförvaltningen och sett att förvaltningen tillskrivits 
nödvändiga resurser enligt den gedigna behovsanalys som tagits fram. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Anders Skans (V) 

Tobias Petersson (V) 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 

 



Bilaga 3       
        
    

Reservation 
 

Ärende 7. Förslag på utveckling av Jobbpakt samt fördelning av 
Jobbpaktsmedel 
 

I det aktuella förslaget om Jobbpaktens utveckling och fördelning av dess medel är beskrivningen 
av 'strategiska jobbsatsningar' oklar. Det specificeras inte heller vad som avses utöver nya rutiner 
för handläggning och uppföljning, vilket gör att vi kritiserar sättet på vilket förslaget presenterats. 

Centerpartiet och Moderaterna yrkade att ärendet skulle återremitteras till nämnderna för att 
utvärdera Ung i Sommar i relation till IFAU:s nya granskning ”Utvärdering av kommunala 
sommarjobb (IFAU 2024:5). Moderaterna och Centerpartiet vill ha ett arbete med sommarjobb i 
Malmö som är utformat på ett sätt som enligt forskning ger positiva sysselsättningseffekter och 
som på bästa sätt rustar ungdomar för den reguljära arbetsmarknaden. Vidare vill vi se en större 
satsning på yrkesutbildning till bristyrken för att förkorta vägarna till jobb för arbetslösa i Malmö. 

Det vi får ut av underlaget är att satsningen endast byter namn men att konstruktionen i handling 
förblir densamma. Trots att kommunfullmäktige målet om “Malmö Stad ska verka för att öka 
andelen malmöbor som är självförsörjande” tas upp som grund till beslutet, presenteras ingen 
konkret handling till hur detta ska ske. 

Då vårt förslag om återremiss inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06  
 

Helena Nanne (M)  Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

Farishta Sulaiman (M)  John Eklöf (M)  Tony Rahm (M)   



Bilaga 4 
 

 

Reservation 
 

Ärende 7. Förslag på utveckling av Jobbpakt samt fördelning av 
Jobbpaktsmedel 2024 
 
I budget 2017 fick kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med berörda nämnder genomföra 
en Jobbpakt med Malmöborna. Jobbpaktsmedlen har använts till bland annat yrkesutbildningar, 
sommarjobb för unga och matchningsinsatser. Efter dialog med berörda förvaltningar föreslår nu 
stadskontoret ett nytt upplägg för satsningen. Det nya förslaget fördelar medel för ordinarie 
löpande verksamhet på ram. Satsningen får också ett nytt namn – Strategiska jobbsatsningar. I 
förslaget ingår även nya rutiner för ärendehandläggning och uppföljning. 
 
Vi Sverigedemokrater ser det som aktuellt att nämnderna och de övriga aktörerna redovisar för 
vilka typer av jobbsatsningar som de avser att just satsa på, samt att det ska utvärdera UIS i 
relation till IFAU:s utvärdering av kommunala sommarjobb och återkomma med lämpliga förslag 
på förändringar. Återremissen skulle även förtydliga vad ”strategiska jobbsatsningar” innebär. 
Det är närmre fyrtio miljoner kronor av Malmöbornas skattepengar som satsas. Politikerna måste 
ges chansen att rikta medel och våga prioritera. Vi instämde därav i Moderaternas yrkande om 
återremiss. Efter att yrkandet föll valde vi att inte delta i beslutet. 
 
Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 



Bilaga 5        
         
   

Reservation 
 

Ärende 7. Förslag på utveckling av Jobbpakt samt fördelning av 
Jobbpaktsmedel 2024 
 

Tillväxt Malmö har finansierats av Malmö stad sedan 2014 med många miljoner kronor årligen. 
Ambitionen har varit god – att få fler Malmöbor i jobb, men det är oklart vad för typ av jobb 
som skapats och om inte de hade skapats ändå utan kommunal subvention. 

Vänsterpartiet motsätter sig att nu utlova ytterligare miljoner under kommande år till Tillväxt 
Malmö. Vi ifrågasätter inte nyttan av att riskkapitalister bidrar med sitt nätverk och sitt kapital 
men är övertygade om att detta arbete hade kunnat ske utan hjälp av skattemedel. Det hade varit 
intressant att ta del av huruvida riskkapitalisternas insats genererat vinst eller förlust. Då det inte 
finns någon sådan sammanställning, utgår vi ifrån att Tillväxt Malmö genererat privata vinster till 
investerarna. 

Vi yrkar avslag på förslaget på pengar till Level. Här läggs miljontals kronor på att högt avlöna ett 
antal personer för att ordna möten. Det är inget som gynnar fler Malmöbor än de som avlönas. 

 

Då våra yrkanden att avslå anslag på 4,9 miljoner till Tillväxt Malmö och Level avslogs reserverar 
vi oss mot det. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Anders Skans (V) 

Tobias Petersson (V) 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 



Bilaga 6       
        
    

Reservation 
 

Ärende 8. Fördelning av medel - Ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt 
utsatta områden  
 

Centerpartiet och Moderaterna yrkade att ärendet skulle återremitteras för att alla nämnder ska 
besvara hur de ämnar använda de tilldelade medlen. I förslaget specificeras inte hur medlen 
specifikt ska användas för att förbättra tryggheten och öka delaktigheten i socialt utsatta områden. 

Det har tidigare från vår sida lyfts fram att mer pengar sannolikt skulle bidra positivt till de många 
redan ideella organisationer och delar av civilsamhället som redan verkar i Malmö. Vilka konkreta 
åtgärder som planeras för att göra Malmö till en mer jämlik stad presenteras inte. Dessutom är 
det oklart hur underlaget bidrar till att skapa förutsättningar för stärkt förebyggande arbete och 
bättre uppväxtvillkor. 

Eftersom detta saknas i handlingarna, måste vi som opposition kräva att det tydligt redovisas 
vilka konkreta åtgärder nämnderna avser att vidta för att nå dessa mål, istället för att presentera 
sina intentioner senare i en årsrapport. Det är skattebetalarnas pengar vi pratar om här som 
förtjänar regelbundna uppdateringar om vilka insatser som genomförs. 

Vi vill försäkra oss om medlen går till rätt insatser för att kunna skapa ökad trygghet, en mer 
jämlik stad och stärkt delaktighet i Malmös socialt utsatta områden.   

Då vårt förslag om återremiss ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)               Anton Sauer (C)           

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)               Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M)   



Bilaga 7 
 

 

Reservation 
 

Ärende 8. Fördelning av medel - Ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt 
utsatta områden och lokal utveckling 
 
Kommunfullmäktige har i budget 2024 avsatt medel till kommunstyrelsens förfogande där 
kommunstyrelsen under året kan överföra kommunbidrag till nämnder efter särskilt beslut. Totalt 
15 000 000 kronor har avsatts för ökad trygghet och stärkt delaktighet i socialt utsatta områden 
och lokal utveckling (STK-2023-1590). Av dessa medel har kommunstyrelsen i detta ärende valt 
att avsätta 8 500 000 kronor att överföra i kommunbidrag till nämnder efter särskilt beslut. 
Resterande medel fördelas i separat ärende avseende lokal utveckling och områdeslyft (STK-
2023-137).  
 
Det är tydligt i detta ärende att det är förvaltningarna som har utarbetat ansökningarna, inte de 
respektive nämnderna. Våra politiker måste ges chansen att yttra sig kring dessa, innan 
kommunstyrelsen delar ut miljoner till projekt där de ansvariga nämnderna inte har fått säga sitt i 
frågan. Vi instämde därav i Moderaternas återremissyrkande för berörda nämnder ska få lov att 
yttra sig över ansökningarna.  Eftersom återremissen inte vann gehör yrkade vi avslag på ärendet. 
 
Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 10. Stadionområdets fortsatta utveckling     
 
I dokumentet “Stadionområdets fortsatta utveckling” informeras om framstegen som har gjorts i 
utvecklingen av det nya stadionområdet. Centerpartiet har tidigare uttryckt en önskan om ett 
förslag som inkluderade fler bostäder och kommersiella lokaler. Detta beror dels på behovet av 
att använda stadens mark effektivt, dels på vår ambition att skapa ett område som är tryggt och 
levande även utanför tider för stora idrottsevenemang. Det här är förslag som hade genererat fler 
intäkter som kommer behövas för att finansiera hela utbyggnaden av stadionområdet.  

Vi är oroliga för att den satsning som nu görs riskerar att bli så dyr så att hela utvecklingen 
stannar av eller blir halvdan slutfört eftersom det inte går att finansiera.  

 
Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Anton Sauer (C) 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 12. Genomlysning av Malmöandan   
 

När kommunstyrelsen 2021-01-13 fattade beslut om en revidering av samarbetsplanen för 
Malmöandan anmälde Moderaterna och Centerpartiet ett särskilt yttrande där vi konstaterade att 
vi är positiva till ett fördjupat samarbete med civilsamhället, men att vi samtidigt var tveksamma 
till att i det läget utöka verksamhetens finansiering. 

Detta på grund de omfattande problem som redan då präglade verksamheten. 

I vårt särskilda yttrande anmodade vi alla inblandade parter att göra ett omfattande arbete för att 
förbättra uppföljning, resultatredovisning och mätbarhet. Den genomlysning som nu har 
genomförts visar att utvecklingen snarare varit att problemen inom Malmöandan har förvärrats. 

Moderaterna och Centerpartiet ser oerhört allvarligt på situationen. Civilsamhället spelar en viktig 
roll i arbetet mot de allvarliga samhällsproblem som finns i Malmö. Nu måste krafttag tas för att 
snabbt utarbeta fungerande former för att på ett strukturerat sätt kanalisera allt det som 
civilsamhället kan bidra med i Malmö.  

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Helena Nanne (M) 

Håkan Fäldt (M) 

Anton Sauer (C)  

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) 

Farishta Sulaiman (M) 

Tony Rahm (M)  
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Reservation 
 

Ärende 12. Genomlysning av Malmöandan 
 
Den 13 juli 2023 inkom Malmö Idrottsföreningars samorganisation (MISO) med en skrivelse till 
kommunstyrelsen om en begäran att befrias från ansvar kring fortsatt samordning av 
Malmöandan. Med anledning av det inkomna ärendet gav kommunstyrelsens arbetsutskott 
stadskontoret i uppdrag att genomföra en genomlysning av Malmöandans styrnings- och 
ledningsstruktur samt återkomma med förslag på hur samarbetet ska se ut framöver. 
Genomlysningen betonar att en stor del av arbetet inom Malmöandan är väl genomfört och att 
samverkan mellan Malmö stad och civilsamhället är värdefullt. Samtidigt visar den på ett starkt 
behov av förändringar och föreslår en omstart av överenskommelsen, då flera av principerna i 
denna inte efterföljs och förtroendet mellan parterna är skadat. Stadskontoret bedömer att ett 
omtag av överenskommelsen i nuläget inte är aktuellt. Strukturen kring hållbar lokal utveckling 
håller på att arbetas fram inom ”Uppdrag budget 2023 – Definiera och starta ett långsiktigt och 
strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar” (STK-2023-137). Stadskontorets 
förslag är att avveckla Malmöandan i dess nuvarande form och framöver kanalisera det 
strategiska samarbetet med civilsamhället genom ovan nämnda budgetuppdrag. 
 
Sverigedemokraterna välkomnar granskningen och att Malmöandan upplöses, sett till vad som 
har framkommit i genomlysningen. Sverigedemokraterna motsätter sig dock att kommunstyrelsen 
ska bevilja 250 000 kronor till Malmö Ideella för avveckling av Malmöandan. Dessa kostnader 
torde rymmas inom befintligt bidrag och ska inte belasta egentligen Malmös skattebetalare något 
ytterligare. Därav yrkade vi avslag på den fjärde att-satsen. 
 
Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 
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Reservation 
 
Ärende 19. Malmöinitiativet – Malmö stads anställda ska inte tvingas att ange 
papperslösa 
 
Moderaterna yrkade att Malmöinitiativet skulle avslås.  

Initiativet är ett slag i luften. Redan i Tidöavtalet fastställs det att det kan finnas ömmande 
omständigheter där den kommande lagen ej kommer att vara tillämplig. Vidare så ingår det i 
uppdraget från regeringen till utredaren att lägga fram förslag som följer de internationella regler 
och konventioner som Sverige har åtagit sig att följa, bland annat Europakonventionen och 
barnkonventionen. Regeringen har också uppdragit till utredaren att överväga och ta ställning till 
om vissa situationer, utöver de där det finns en rätt till skolgång och sjukvård, ska undantas från 
en eventuell informationsplikt.  

Den inriktning som regeringen har valt för arbetet med denna fråga är alltså att hitta kloka 
avvägningar mellan att det naturligtvis ska vara ett statligt huvudansvar att säkerställa effektiva 
återvändandeprocesser vid avslag på asylansökningar och att fortsätta upprätthålla internationell 
rätt. samtidigt måste det säkerställas att olika myndigheters agerande inte undergräver rättsstatens 
principer om att lagakraftvunna domar gäller och ska verkställas.  

Vidare så är den styrande minoritetens hantering av ärendet allt annat än ansvarsfull. Svaret 
argumenterar genomgående på ett sätt som normalt skulle föranleda att initiativet avslås. Den 
styrande minoriteten gjorde dessutom ett tillägg i svarets sista stycke där det helt riktigt 
konstateras ” Att som arbetsgivare uppmana sin medarbetare att bryta mot lagen riskerar sätta 
medarbetare i en mycket svår situation”. Trots detta väljer man att föreslå att initiativet ska anses 
besvarat. Det är ett verktyg som normalt sett används om förslaget är något som Malmö stad 
redan gör, och Moderaterna känner sig betryggade i att Malmö stad i dagsläget inte uppmanar 
våra anställda att bryta mot lagen. Ett besvarande vore därför felaktigt och endast ett uttryck för 
feghet hos den styrande minoriteten, som inte orkar stå upp och yrka avslag, trots att hela svaret 
förordar detta.  

Med anledning av ovan reserverar sig Moderaterna till förmån för eget yrkande 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 
Helena Nanne (M) 
Håkan Fäldt (M) 
 
Med instämmande av 
John Eklöf (M) 
Farishta Sulaiman (M) 
Tony Rahm (M)  
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Reservation 
 

Ärende 19. Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska inte tvingas ange 
papperslösa 
 

Det är viktigt att poängtera att Sverige, det land vi lever i, är en konstitutionell monarki och att vi 
lever efter ett parlamentariskt styrelsesätt. Detta innebär att den offentliga makten utgår från 
folket och att det är väljarna som röstar fram de representanter de önskar se i riksdagen och en 
eventuell regering. Centerpartiet framförde därför redan i ett tidigt skede, när initiativet först 
presenterades, att detta förslag borde avslås i sin helhet. En kommun bör inte besluta om hur dess 
anställda ska hantera ny nationell lagstiftning. 

Genomförandet av detta initiativ i Malmö skulle sätta tjänstemän i en prekär position, där de 
riskerar att bryta mot lagen och därmed kan bli åtalade för tjänstefel. Centerpartiet anser att 
angiverilagen, presenterad av Tidö-regeringen, strider mot våra principer för samhällsfunktion. 
Men samtidigt menar vi att det är genom demokratiska val som det svenska folket, inklusive 
Malmöborna, bestämmer vilka som ska styra nationellt. 

Situationen i Staffanstorp, där icke-följande av nationell lagstiftning lett till anklagelser om grovt 
tjänstefel mot hela kommunstyrelsen, illustrerar varför initiativet inte bör genomföras i Malmö. 

Eftersom vårt förslag inte fick gehör, reserverar vi oss för vårt ursprungliga ställningstagande att 
initiativet aldrig borde ha ansett besvarat utan borde avslagits. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Anton Sauer (C)  
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Reservation 
 

Ärende 19. Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska inte tvingas ange 
papperslösa   
 
Sverigedemokraterna yrkade att Malmöinitiativet skulle avslås. Redan i Tidöavtalet fastställs det 
att det kan finnas ömmande omständigheter där den kommande lagen ej kommer att vara 
tillämplig. Vidare så ingår det i uppdraget från regeringen till utredaren att lägga fram förslag som 
följer de internationella regler och konventioner som Sverige har åtagit sig att följa, bland annat 
Europakonventionen och barnkonventionen.  

Regeringen har också uppdragit till utredaren att överväga och ta ställning till om vissa 
situationer, utöver de där det finns en rätt till skolgång och sjukvård, ska undantas från en 
eventuell informationsplikt. Den inriktning som regeringen har valt för arbetet med denna fråga 
är alltså att hitta kloka avvägningar mellan att det naturligtvis ska vara ett statligt huvudansvar att 
säkerställa effektiva återvändandeprocesser vid avslag på asylansökningar och att fortsätta 
upprätthålla internationell rätt. samtidigt måste det säkerställas att olika myndigheters agerande 
inte undergräver rättsstatens principer om att lagakraftvunna domar gäller och ska verkställas. 

Vänsterfolket kan också känna till att det som regeringen föreslår gäller redan i en majoritet av 
EU:s medlemsländer. 

Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD) 
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Ärende 19. Malmöinitiativet - Malmö stads anställda ska inte tvingas ange 
papperslösa 
 

Ett Malmöinitiativ har inkommit som föreslår att: 
Malmö stads samtliga nämnder och förvaltningar kommunicerar ut till anställda av Malmö stad 
att de inte förväntas lyda under plikten att anmäla papperslösa personer vid ett eventuellt 
införande av en ny angiverilag och löper därav ingen risk att förlora sina anställningar eller bli 
bestraffade om lagen ej efterföljs. 

Vänsterpartiet är starka motståndare till lagförslaget och tycker att förslaget i Malmöinitiativet är 
bra om lagen blir verklighet. Malmö stads fackliga organisationer har meddelat att de motsätter 
sig lagen. Det är viktigt att Malmö stad som arbetsgivare är tydliga med att vi inte vill att någon 
anställd ska känna sig tvingad att ange personer. För att vara en god arbetsgivare och för att 
garantera trygghet åt utsatta Malmöbor vill vi att kommunstyrelsen bifaller förslaget i initiativet. 
När det inte blev beslutet så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Anders Skans (V) 

Tobias Petersson (V) 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 20. Forum för demokrati och mänskliga rättigheter - Rapport 7 Röster 
från området Bellevuegården och Lorensborg 
 
Sverigedemokraterna ser i nuläget mycket positivt på det arbete som bedrivs inom forumet och 
då främst kopplat till dialog med malmöborna ute i deras verklighet. Politiskt tjafs och olika 
förslag kopplat till hur Malmö kan bli bättre är viktigt i många forum, men inte i forum för 
demokrati. Så här långt har vi sluppit detta utan i stället blir detta ett forum för malmöborna men 
även ett konstruktivt forum för oss politiker. 
 
Vi vill särskilt lyfta det som framkommer i tjänsteskrivelsen kopplat till lärdomar inför framtida 
dialoger med medborgarna. Lärdomar inför kommande dialoger är bland annat att det är bra att 
utgå ifrån områdesteamets arbete och lokala behov samt att använda öppna frågor. 
Arbetsgruppen bedömer även att det skulle vara en fördel att utgå från samma frågeställningar i 
kommande områdesbaserade dialoger. Det skulle medföra att det går att göra jämförelser mellan 
olika delar av staden samt att en mer övergripande bild av hur Malmöborna uppfattar sina 
möjligheter till delaktighet kan tecknas. En annan rekommendation är att organisation, roller och 
tidplan för genomförande av kommande dialoger blir tydligare så att processen för att samordna 
och återkoppla information till relevanta aktörer blir tydligare. Vi tror också att ett utskick med 
post kan innebära att fler berörda i området dyker upp och träffar oss politiker och att vi tydligt 
påtalar att ni finns chansen att göra sin röst hörd. Lika viktigt är återkoppling till de som deltagit 
att det så långt det är möjligt blir verkstad på riktigt. 
 
 
 
Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin (SD) 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp (SD)  
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Ärende 21. Besvarande av nämndinitiativ av Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt 
(M) om att höja den civila beredskapen i Malmö 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att initiativet skulle bifallas i sin helhet. 

Det är positivt att delar av initiativet bifalles och nu kommer att bidra till ett förbättrat arbete för 
civil beredskap i Malmö, men samtidigt utgör samtliga förslag helt nödvändiga åtgärder för att 
Malmö ska stå rustat om krisen eller kriget kommer. 

Malmös politiska ledning ter sig leva kvar i en gammal verklighet där det är tillräckligt att ha 
beredskap för civila kriser. Det räcker inte. Krig måste vara den dimensionerande faktorn när 
stadens arbete för civil beredskap planeras. Annars riskerar stadens förmåga att tillgodose 
befolkningens grundläggande behov att fallera vid en svårare prövning.  

Vi noterar också att förslaget om att bidrag från Malmö stad till föreningar ska villkoras så att det 
ställs krav på att föreningen ska göra insatser i Malmö stads arbete med civil beredskap inte 
besvaras utan missförstås. Förslaget är inte att föreningar ska kunna få bidrag för att göra detta, 
utan att deltagande i den civila beredskapen ska vara ett krav för at kunna få bidrag från Malmö 
stad. Detta vore både djupt rimligt och en åtgärd som hade höjt förmågan i Malmös 
beredskapsarbete. 

Vi är också mycket kritiska till att förslaget om att teckna avtal med Frivilliga Resursgruppen 
avslås. FRG organiserar Sveriges frivilliga försvarsorganisationer och har avtal med en lång rad 
svenska kommuner, vilket handlar om att ha upparbetade former för att kunna aktivera deras 
resurser vid kriser där kommunens egna resurser inte räcker till. Ett aktuellt exempel är att de 
gjorde insatser vid krisen på E22 utanför Hörby där ett stort antal bilister fastnade i snöstormen. 
Det är ofattbart att Malmö Stad aktivt väljer bort att kunna ha en snabb och på förhand planerad 
tillgång till denna resurs. 

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 
Kommunstyrelsen 2024-03-06 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  Anton Sauer (C)  

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M)  Tony Rahm (M) 




